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OLYMPIONIK DAVID SVOBODA
U NÁS V TUŽCE
Jaké nasazení prokázal při
Sokolském běhu?
ČTĚTE NA STRANĚ 6

ZNÁTE POJEM KYBERŠIKANA?
Jak rozpoznat znaky šikany či
kyberšikany?
ČTĚTE NA STRANĚ 4
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Turistický kurz 6. A a 6. B
Třetí zářijový týden jsme jeli
na turisťák do Velkých Pavlovic.
Cesta vlakem byla dlouhá
a únavná, ale nakonec jsme
dorazili do cíle. Ubytovali jsme
se na pokoji 2. B. Potom
následovala dlouhá procházka
na rozhlednu Slunečná. Byl to
krásný výhled na krajinu, vinice
byly všude, kam jsme jen
dohlédli. Vrátili jsme se
na večeři trochu zpocení
a unavení. Druhý den jsme jeli
do Mikulčic. Pan průvodce nám
řekl něco víc o Velké Moravě.
Hráli jsme naučnou hru, ve které
jsme skončili druzí. Kdybychom
byli o chvíli rychlejší, mohli
jsme získat první místo. Přijeli
jsme do ubytovny a po večeři
jsme trénovali házení diskem
na zítřejší discgolf . Paní
učitelky pro nás připravily
malou soutěž. Rozdělili jsme se
do osmi skupin a museli jsme
rozluštit těžká přísloví
a vymyslet básničku. Skončili
jsme zase druzí a dostali jsme
hezké ceny. Ve středu jsme jeli
vlakem do Kobylí hrát discgolf.

Potom nás čekala skoro deseti
kilometrová túra do ubytovny.
Po obědě a zaslouženém
odpočinku následoval karneval
na téma pravěk. Po skončení
karnevalu jsme se šli
převléknout, abychom mohli jít
na bowling. Měli tam hrozně
dobrou domácí limonádu.
Ve čtvrtek byl den odjezdu,
absolvovali jsme stejně dlouhou
a únavnou cestu domů. V pátek
jsme jeli do muzea Karla
Zemana. Ve skupinách si
vytvořili vlastní krátký
animovaný film, dozvěděli jsme
se spoustu informací o Karlu
Zemanovi a jeho dílech. Také
jsme si vytvořili lampičku
z kousků starých filmů
z Barrandova. Byl to hezky
strávený turisťák, moc jsem si
ho užila a těším se na další výlet.

autor článku:
MICHAELA TŘETINOVÁ

třída 7.A

Rozhovor s paní asistentkou 
Hubálkovou o turistickém kurzu

foto: Archív 6. A

Co Vás nejvíce zaujalo
na turistickém kurzu?
Na turistickém kurzu mě nejvíce
zaujalo to, že jsem poznala
úplně cizí lidi, kteří mají své
vlastní problémy, a přesto k nám
byli velmi milí, otevření,
vstřícní, ochotní a nápomocní.
Zklamalo Vás tam něco?
Určitě mě nic nezklamalo, spíše
naopak.
Byly pro Vás náročné túry?
Túry byly v pohodě, ale jeden
kopec mi už opravdu připadal
nekonečný.
Na kterém místě se Vám
nejvíce líbilo? Nemohu říci, kde
se mi líbilo nejvíce, protože tam

foto: ze stránky filcovesiti.cz

bylo všude moc hezky. Krásné
vinice, jde tam vidět, jak lidem
záleží na tom, aby tam bylo
hezky. Počasí nám přálo a měli
jsme také pěkný výhled
do okolí.
Naučila jste se něco nového?
Naučila jsme se vyrobit lapač
snů.
Líbil se Vám pobyt? Pobyt se
mi velmi líbil. Všichni byli
super.

autor článku:
JAN URBAN

třída 6.A

Turistický kurz ve Velkých Pavlovicích
Turistický kurz se konal
v termínu 23. – 27. září 2019
a účastnilo se ho 39 žáků.
Turistický kurz byl koncipován
jako turisticko – poznávací kurz
s přesahem do výuky dějepisu.
Kurz se skládal ze dvou částí,
první čtyři dny žáci trávili
ve Velkých Pavlovicích, pátý
den pokračoval kurz návštěvou
muzea v Praze. Během pobytu
ve Velkých Pavlovicích žáci ušli
cca 25 km (pondělí – středa).
V pondělí se konala procházka
stezkou mezi vinicemi
k rozhledně Slunečná (10 km),
v úterý v rámci návštěvy
Slovanského muzea
v Mikulčicích žáci uběhli/ušli
při hře „Mojmírův poklad“ cca 3
km a ve středu cestou
na diskgolf a především cestou
zpět (Kobylí – Vrbice – Bořetice
– Velké Pavlovice) zdolali trasu
12 km dlouhou. Čtvrtý den
kurzu byl vyhrazen návratu zpět
do Milovic. Poslední den kurzu
navštívila třída 6. A interaktivní
výstavu a dílny Muzea Karla
Zemana, třída 6. B expozice
Národního muzea.
 
Turistický kurz očima žáků:
Na turistický kurz jsme jeli
v pondělí ráno. Jeli jsme tam
čtyři hodiny. Dorazili jsme
ve dvanáct a šli jsme si
odpočinout. Po odpočinku jsme
vyrazili na výlet k rozhledně,
kam jsme šli okolo Velkých

Pavlovic. Na rozhlednu se šlo
po pětasedmdesáti schodech.
Zpátky jsme přišli na večeři.
Měli jsme kuře s rýží. Bylo
dobré. Po večeři jsme šli vyrábět
lapače snů a potom jsme šli spát.
Druhý den ráno jsme se vzbudili
a šli jsme se nasnídat. Po snídani
jsme jeli do slovanského
hradiště v Mikulčicích. Měli
jsme tam prohlídku, hráli jsme
hru o Mojmírův poklad a stříleli
jsme z luku. Když jsme se vrátili
zpátky, měli jsme polední klid
a pak jsme si šli házet s frisbee.
Já jsem si házel s Ondrou.
Potom jsme měli večeři. Byl
smažák s hranolky. Museli jsme
na něj čekat dlouho, abychom ho
dostali přímo z friťáku. Potom
jsme šli spát. Třetí den jsme se
nasnídali a jeli jsme vlakem
do Kobylí. Tam jsme hráli
Diskgolf a šli jsme 10km
přes Vrbici a Bořetice zpátky.
Když jsme se vrátili, šli jsme si
dát oběd a potom jsme si šli
odpočinout. Po odpočinku jsme
měli diskotéku (která mě moc
nebavila) a šli jsme na večeři.
Byly špagety. Po večeři jsme šli
na bowling. Čtvrtý den ráno
po snídani jsme jeli zpátky
do Milovic. Pátý den ráno jsme
měli sraz na nádraží a jeli jsme
do Prahy do Muzea Karla
Zemana. Tam jsme se rozdělili
do dvou skupin. Já jsem byl
na prohlídce, kde jsme se bavili
o filmech Karla Zemana a potom

foto: Archív 6. A a 6.B

jsme si zahráli hru o poklad.
Následně jsme si vyráběli
lampičku ze starých filmů a šli
jsme na ,,FilmoHraní". Tam se
moje skupina rozdělila na dvě.
Moje skupina animovala film
„Pravěký lov“. Moc se mi to
líbilo.
Jan Urban
V pondělí jsme přijeli vlakem
do naší turistické ubytovny TJ
Slavoj. Hned co jsme přijeli
na ubytovnu, dostali jsme klíče
a měli hodinu na to trochu si
vybalit a odpočinout si.
Když nám skončil odpolední
klid, tak jsme šli
na čtyřhodinovou procházku.
V úterý ráno jsme se nasnídali
a jeli do Mikulčic
do Slovanského muzea. Nejdřív
jsme šli na prohlídku, která byla

zajímavá, pak jsme hledali
v týmech Mojmírův poklad.
Opekli jsme si oběd a šli střílet
z luku do terče. Mně se to
povedlo jen 2x. Ve středu jsme
šli na 11 km túru. Odpoledne
ve tři hodiny jsme měli
diskotéku a večer nás čekal
bowling. Ve čtvrtek jsme jeli
z Pavlovic domů. Cesta byla
dlouhá, ale dalo se to. V pátek
jsme jeli na výlet do Prahy
do muzea Karla Zemana a moc
mě bavilo animovat náš mini
film i vytvářet lampičku.
Moc děkuji paní učitelce
Třetinové a Mikušové, i paním
asistentkám za další pěkné
zážitky.
Natali Mahelová
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Rozhovor s paní asistentkou 
Evou Vávrovou

foto: Archív paní učitelky

Dobrý den, paní asistentko,
zjistily jsme, že na škole vedete
kroužek Just Dance a tak
bychom se rády o něm
dozvěděly něco víc. Prosíme
o zodpovězení pár otázek.
Jak začal tento kroužek?
Kroužek Just Dance vznikl
na základě výsledků ankety,
které Dětské zastupitelstvo
uspořádalo mezi žáky. Tehdy se
zastupitelé ptali, jaké kroužky by
si žáci u nás ve škole přáli. Just
dance byl mezi nimi a mně se
tento nápad líbil, a tak jsem se
rozhodla kroužek vést.
Jak dlouho už kroužek tedy
funguje? Tancovat podle Just
Dance chodí děti ke mně už
druhým rokem.
Kdy kroužek probíhá?
O kroužek byl a stále je velký

zájem, proto probíhá ve dvou
termínech. V pondělí od 14.45 -
15. 45 a v úterý v době
mezi 14.00 a 15.00 hodinou.
Na jakou písničku nejraději
děti tančí? Vloni vedla písnička
Waka Waka od Shakiry a taky
Blue od Eiffela 65. Tyto
písničky jsou u dětí oblíbené
pro svou chytlavost i letos.
Stejně tak i písnička Despacito
od Luise Fonsiho či skladba 24K
Magic od Bruna Mars.
Po aktualizované registraci
objevujeme další nové písničky.
Baví děti tancovat podle Just
dance? Ano, tento kroužek je
velmi oblíbený. V pondělí chodí
12 žáků, v úterý o něco méně,
osm. Podle mě je to skvělá,
nenásilná forma pohybu, kdy se
rozpohybují i ty děti, které
sportu až tolik neholdují.

autor článku:
MICHAELA TŘETINOVÁ

třída 7.A

autor článku:
BARBORA HAUSMANNOVÁ

třída 7.A

Rozhovor s paní učitelkou 
Hámkovou
Dobrý den paní učitelko, my
jsme si pro Vás připravili menší
rozhovor. Doufáme, že se Vám
bude líbit.
 
1. Kolik Vám je let? - Je mi 34
let. 
 
2. Co se vám nejvíce líbí na naší
škole? - Školní družina – má
tvořivé paní učitelky, které rády
chodí ven do přírody. 
 
3. Máte nějaké děti?  - Pouze
jedno, čtyřletou dceru
Mařenku. 
 
4. Jakou třídu máte nejradši? -
Šesté třídy, protože jsou
na hranici mezi dětstvím
a pubertou. Ještě není takový
problém je něčím zaujmout,
motivovat tak jako později
ve vyšších ročnících. 
 
5. Jaký předmět učíte nejraději? 
Zeměpis samozřejmě, ale úplně
nejradši bych učila přírodní
vědy jako takové, kdybych to
uměla. 
 
6. Co Vás dovedlo učit na naší
škole? - Potřeba najít si práci co

nejblíže domovu, abych mohla
být i co nejvíce se svojí dcerou.
Před narozením dcery jsem
dojížděla denně souhrnně
kolem čtyř hodin a to už
s dítětem ve školce nejde. 
 
7. Jak dlouho učíte? - V podstatě
celý život, neb mám čtyři mladší
bratry, celý život jsem pracovala
s dětmi, ať už na táborech,
v dobrovolnických spolcích
nebo v neziskové organizaci
zaměřené na vzdělávání. Ale
jestli se ptáte, kolik let jsem
ve školství, tak přibližně 10 let. 
 
8. Jaký předmět jste měla
nejraději? -  Na základní
i střední jsem milovala český
jazyk a literaturu. 

autor článku:
STELLA MAĎAROVÁ

třída 6.C

autor článku:
ONDŘEJ PRIEHODA

třída 6.C

Rozhovor s panem učitelem 
Romanem Juřenou
Jak dlouho učíte, pane učiteli?
Zde učím 11 let, ale jinak učím
už 23 let.
Co učíte tento rok
za předměty?
Vyučuji na prvním stupni vše,
kromě anglického jazyka a také
učím vaření.
Jak jste se dostal k této práci?
Vždy jsem chtěl učit.
Líbí se Vám vaše nová třída?
Ano, líbí. Ale vzpomínám
v dobrém i na své bývalé třídy.
Co děláte ve svém volném
čase?
Rád cestuji, starám se
o zahrádku a mám rád turistiku.
Jak se Vám líbí na této škole?
Ano líbí se mi tu, jsou tady
skvělí kolegové i žáci.
Máte nějaké netradiční
koníčky?
Sbírám staré bankovky
a známky, rád se starám o psy
a vařím.
Pane učiteli, řeknete nám něco
o Vašem pejskovi? Ano, rád.
Naše fenečka se jmenuje Sendy
a je to rasa Shih- tzu (lví pes).
Má už 12 let. Toto plemeno
pochází z Tibetu, kde ho chovali
tibetští mniši ve svých
klášterech.Chová se hrdě,

foto: https://www.myfamily.it/content/
images/thumbs/0027559_grey-shih-

tzu-id-dog-tag.jpeg
 
 
nezávisle a sebevědomě. Ráda se
nechá hýčkat.
 
A jak plemeno Shih-tzu vypadá?
Přidáváme sem ilustrační
fotografii. Nám se líbí! A Vám?

autor článku:
BARBORA HAUSMANNOVÁ

třída 7.A

autor článku:
LENKA MÜLLEROVÁ

třída 7.A

Karel Gott - Karel Bůh

 
Mistr 
Karel Gott/Karel Bůh
Narodil se v Plzni 14.7. 1939
a zemřel 1.10. 2019.
na leukemii. Měl 42 slavíků,
více než 120 televizních
ocenění, 8 zlatých desek, 1
diamantovou desku. Opakovaně
se umisťoval na prvních
příčkách hitparád a prodeji
desek. Má 4 dcery: Charlotte
Ella, Nelly Sofie, Lucie,
Dominika. Měl dva dlouhodobé
vztahy, ze kterých měl děti, ale
oženil se jen s Ivanou
Macháčkovou, později
Gottovou. Mezi jeho

nejúspěšnější písničky paří např.
Trezor, Lady karneval, Včelka
Mája a jeho poslední písnička
Srdce nehasnou, kterou nazpíval
se svou dcerou Charlottou.
Dokázal zazpívat většinu žánrů
kvůli jeho hlasu. Vystudoval
elektromontéra, později začal
zpívat v divadle Semafor.

autor článku:
NATALIA GONDOVÁ

třída 7.B

autor článku:
KRISTÝNA KREJČÍKOVÁ

třída 7.B
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Divadelní představení „Jsi nula“ 
z grantu O2 Chytrá škola

foto: Archív školy

Ve čtvrtek 17. října k nám přijelo
divadlo s tématem kyberšikany.
Nejprve se s námi herci
seznámili a zeptali se nás na pár
otázek. Poté nám zahráli jejich
divadelní představení s názvem
„Jsi nula“. Jejich příběh byl
o klukovi, kterého šikanovali
spolužáci po internetu. Příběh
skončil tím, že se ten kluk

nakonec zavraždil, vyskočil
z okna. Tento příběh se bohužel
stal v normálním životě, což je
velice smutné. Právě proto jsme
se poté zkusili vžít do rolí, které
hráli herci a měnit příběh tak,
aby se kyberšikana nestala.
Musíme přiznat, že to bylo
velmi těžké, ale i tak
zvládnutelné – dělat změny
v tom původním příběhu.
Divadelní představení bylo jak
zajímavé, tak i poučné. Je velmi
důležité, aby se toto nestávalo
i v realitě.
 
Barbora Hausmannová,
Müllerová Lenka, Nikolas
Plecitý, Natálie Kovandová,
Agáta Řihošková

Prevence Kyberšikany z grantu 
O2 "Chytrá škola"

foto: Archív školy

Jak bojovat 
proti 
kyberšikaně?

Šikanující osoba vám může
ukrást přihlašovací údaje
k účtům. Vašim jménem pak
může posílat trapné či lživé
zprávy.
Jak se bránit? Někdy se může
stát, že šikanující osoba byla
původně váš přítel nebo známý.
Zkuste si s danou osobou
nejdříve promluvit a požádat ho,
aby přestal. Pokud šikanující
osoba nereaguje, nepřestala
s tím, začněte ji ignorovat.
Pokud ji budete ignorovat, je

šance, že s tím přestane.
Rozhodně neodpovídejte
nadávkami nebo tím, že si to
s ním vyřídíte. Jen ho tím
popudíte k další šikaně a sami se
můžete dostat do problémů.
Určitě si veškerou formu šikany
uložte jako důkaz. Takové
důkazy můžete následně použít
proti němu a šikanu zastavit.
Nebojte se požádat o pomoc (u
rodičů, učitelů...). Jsou to ti
nejbližší lidé, kteří vám mohou

pomoci. V některých případech
je kyberšikana považována
za trestný čin, a proto byste ji
měli nahlásit na polici.
Jak předejít kyberšikaně?
Nikdy na internetu veřejně
neuvádějte své soukromé
informace. Nikde nedávejte
volně k dispozici své soukromé
fotografie nebo videa.
Nezveřejňujete telefonní čísla,
emaily nebo adresu bydliště.

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B

autor článku:
MICHAL MICKA

třída 8.B :)

Kyberšikana je o vyhrožování
nebo ponižování druhé osoby
pomocí SMS, emailu nebo přes
sociální sítě. Jelikož kyberšikana
není normálně vidět, je těžké ji
odhalit. Proto byste měli vědět,
jak se v takovém případě
zachovat a na co si dávat pozor!

Šikana

foto: https://www.dobrakondice.cz/uplo
ads/media/default/0001/04/b0bbe7

016a26a9ccfca4cb48f848f90b73eac8
a7.j

 
 
 
 
Za šikanování se považuje,
když jeden nebo více žáků
úmyslně a opakovaně ubližuje
druhým. Znamená to, že někdo,
komu se nemůžete ubránit, dělá,
co je vám nepříjemné, co Vás
ponižuje, nebo to prostě bolí.
Strká do Vás, nadává Vám,
schovává Vám věci, bije Vás.

Ale může Vám znepříjemňovat
život i jinak. Pomlouvá Vás,
navádí spolužáky, aby s Vámi
nemluvili a nevšímali si Vás. Je
to fyzické a psychické týrání
a většina si to ani neuvědomuje.
Setkáváme se s ní kdekoliv
a kdykoliv, hlavně v různých
školách a pracovištích, ale i v
rodinách. Šikanování je
jakékoliv chování, jehož
záměrem je ublížit člověku,
který je právě šikanován.

autor článku:
NATÁLIE ROČKOVÁ

třída 9.B

autor článku:
VENDULA KOŘÍNKOVÁ

třída 7.C

Pátá třída - Jitka Stehnová

foto: Jitka Stehnová

Po těžkém tématu přinášíme
odlehčení - úvahu od Jitky
Stehnové z 5. C. 
 
Prázdniny utekly jako voda a já
už chodím do páté třídy , kde
buduji svou kariéru. Navzdory
tomu, že jsem malý lumpík,
bych si přála obnovit a posílit
staré vztahy a zlepšit se
v matematice.
 
Také mi moc záleží na mém

chování a celkových známkách.
 
Vzhledem k tomu, že mi dost
věcí jde, tak si jistě musím přát,
aby mi to vydrželo až do deváté
třídy.
 
Docela mě zajímá, jaké budu mít
povolání, ale chtěla bych být
spisovatelka nebo zahradnice.
 
Pololetí se pomalu, ale jistě
blíží. Musíme vyzpovídat paní
učitelku třídní, Janu
Obalilovou, zda se Jitce daří
plnit to, co si předsevzala. 
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Týrání zvířat v cirkuse

foto: https://www.google.com/url?sa=i&
source=images&cd=&ved=2ahUKEwilu

t7JmPTmAhXOUlAKHZ5LCZQQjRx6BAgBE
AQ&u

 
 
Nelítostné bití zvířat bylo
běžné, musel jsem pryč, říká
bývalý cirkusák. Pavel Klucki
z Trutnova pracoval několik let
jako ošetřovatel v cirkusech.
Při svém několikaletém angažmá
v cirkusech byl svědkem trestání
a týrání hladovějících zvířat.
Asi nejhorší vzpomínky má
na drezuru slonů.
Přepis rozhovoru s panem
Kluckim z webu
www.svobodazvirat.cz Vám sem
přikládáme. 
„Jednou jsem vešel do stanu,
když zrovna probíhal trénink
slona. Neposlechl pokyn, tak
cvičitel vzal násadu
od krumpáče a začal ho mlátit
do nohou,“ vypráví Klucki.
„Vždycky, když se slon chtěl
postavit, drezér ho znovu praštil
přes nohy, ale on se pořád snažil
vstát. Klečel na předních
kolenou a snažil se, ale on mu
znovu dával rány, dokud násadu
nezlomil. Když jsem ho odváděl,
měl slon slzy v očích.“

Pan Klucki rovněž popisuje
nevyhovující podmínky
pro kvalitní život zvířat. Viděl
zvířata v malých
a nevyhovujících klecích,
v maringotkách rozdělených
na několik částí, na malém
prostoru vedle sebe trpí tygři
i lvi. „ Bylo to hrozné, zvířata
všechno dělají jen ze strachu
a kvůli jídlu,“ vysvětluje
v rozhovoru s odporem Klucki.
 
Podmínky v cirkusech popisuje
jako nepochopitelné a bezcitné.
Když nad tím přemýšlíme, tak
zásadní rozdíl mezi životem
v cirkuse a životem v zoo, ač
obojí znamená život v zajetí, je
velikost a samotné místo
pro život. V zoologické zahradě
se snaží, aby zvířata měla své
pavilony, výběhy. Ty se staví
konkrétním zvířatům tzv.
na klíč, zohledňuje se například
velikost a povaha zvířete.
Chovatelé se snaží z těchto míst
k životu vytvořit pravý domov,
tedy místo známé, kde zásadní
roli hraje pocit bezpečí. Mohou
tyto tolik žádané potřeby
zvířatům ale zajistit chovatelé
v cirkusech? Podle nás určitě ne.
Velikost místa je dána tím, kolik
místa zbude po postavení šapitó
z pozemku, který byl cirkusu
pronajat. Takže se určitě nebude
jednat o velký výběh. Nesmíme
zapomínat také na negativní vliv
častého střídání místa pobytu
cirkusu. Zvířatům musí pravý
domov chybět.
 
Klucki dále vypověděl: „Tygři
a lvi byli neustále bičováni. Měli
vytrhané drápy a vypelichaný

foto: https://echo24.cz/img/5bc9e6daffd81429891692df/1040/540/FIT?_sig
=bi7S00YjY_L_YzcpDMTOpwo8BnFY5yJ9JLu

kožich. Byli vděční za každé
pohlazení, protože znali jen
bolest a utrpení,“. Výjimkou
nebylo ani nesmyslné zabíjení
v cirkuse. „Moje šéfová dělala
vystoupení s holuby, kteří kolem
ní létali a sedali jí na ruku.
Při jejich tréninku byla
nemilosrdná, jakmile holub
přiletěl pozdě nebo vůbec,
na místě mu zakroutila krkem.
Jednoduché to neměly ani
kamerunské kozy. Když se jim
přemnožily, tak je cestou
na další štaci vyhodili z auta.
Nikoho nezajímalo, co s nimi
bude,“ vypráví muž.
 
Zjistily jsme již 15 států
v Evropě má úplný zákaz
využívání divokých (či všech)
druhů zvířat v cirkusech. Mezi
ně patří Belgie, Bosna
a Hercegovina, Estonsko,
Chorvatsko, Irsko, Kypr,

Lucembursko, Makedonie,
Malta, Norsko, Portugalsko,
Rakousko, Řecko, Slovinsko
a Srbsko.

autor článku:
ELLY ROTH

třída 7.B

autor článku:
JULIE DUFKOVÁ

třída 9.B

autor článku:
KRISTÝNA KREJČÍKOVÁ

třída 7.B

Botanicus v Ostré má nový projekt PATCHOULI

foto: http://www.botanicus.cz/assets/c
omponents/gallery/connector.php?

action=web/phpthumb&ctx=web&w=58
5&h=

 
 
Téměř všichni z nás již určitě
navštívili nedaleký Botanicus
v Ostré (Pokud opravdu ne,
berte to od nás jako dobrý tip
na výlet se třídou nebo s
rodinou).
Botanicus je zaměřen především
na výrobu přírodní kosmetiky.
V obci Ostrá se nachází jak
zahrady, kde se pěstují rostliny

a byliny, tak také výrobny
a obchod. Součástí areálu je
vybudované středověké
městečko, kde si můžete
vyzkoušet staré receptury
a postupy při výrobě některých
kosmetických výrobků jako je
mýdlo či výrobu svíčky. Děti
i dospělí se zabaví například
i při rýžování zlata, v drátenické
dílně, košíkářské dílně nebo v
loutkařské dílně.
Nyní ale Botanicus přišel
s novým projektem s názvem
Patchouli. Říkáte si, co je to
za zvláštní název? Jedná se
o projekt podpory zemědělců
v Indonésii. Botanicus se
v rámci spolupráce s Charitou
České republiky zapojil
do projektu podpory pěstování
rostliny patchouli v provincii
Aceh právě v Indonésii.

foto: http://www.botanicus.cz/assets/c
omponents/gallery/connector.php?

action=web/phpthumb&ctx=web&w=58
5&h=

 
 
"Aceh by měl být bohatým
tropickým rájem, přitom
ve skutečnosti jsou většina
obyvatel pěstitelé, kteří si
vydělají jen na svou základní
obživu. Bezmála dvacet procent
z nich žije pod hranicí bídy
s jedním dolarem na den." říká
v roce 2011 Megan King,
vedoucí oddělení humanitární
pomoci a rozvojové spolupráce

Charity České republiky.
Patchouli neboli pačule obecná
je tropickou bylinou z čeledi
hluchavkovitých, která dorůstá
výšky okolo 70 cm. Vůně
patchouli je silná, proto se již
po staletí používá při výrobě
parfémů.
 
Tento projekt je skvělým
spojením výroby kvalitní
přírodní kosmetiky a pomoci
lidem, kteří to opravdu
potřebují.

autor článku:
NATALIA GONDOVÁ

třída 7.B

autor článku:
ANNA PAJEROVÁ

třída 7.B
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Rozhovor s Davidem Svobodou

Vyzpovídali jsme pro Vás
českého moderního pětibojaře
Davida Svobodu,
olympijského vítěze
z londýnských her 2012
a mistra Evropy pro rok 2010
na sokolském běhu republiky
v Praze. 
Jak se Ti běželo? Bylo to těžký,
bylo to hodně do kopců a z
kopců a rovinek tam bylo docela
málo, takže to bylo i na sílu
docela těžký.
Poběžíš i příští rok? Já
poběžím vždycky, pokud budu
mít čas. Ale jelikož to je
na státní svátek, tak je docela
velká šance, že ten čas bude. Tak
doufám, že to vyjde.
Jak často běháš? Tak přes léto
jsem běhal skoro každý den. Asi

foto: Ivona Štychová, třída 8.B

víte, že nyní už nejsem
vrcholový sportovec, teď už je
běh jenom můj koníček. Tím
pádem už nemám toho času tolik
na běhání, teď za 14 dní jsem
toho moc nenaběhal. Snažím se,
abych trénoval každý den aspoň
tu hodinku a běhat se dostanu
tak 3 krát až 4 krát týdně.
A baví tě to? Tak jasně, je to
super.
Jak dlouho nebo od kolika let
sportuješ? Od malička, už si to
ani nepamatuji, kdy to začalo.
Když mi bylo 8, tak jsem ale
začal sportovat skoro každý den.

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B

Slavné osobnosti v Tužce - 
RAEGO

foto: https://www.extra.cz/images/thum
bs/b3/16/b316ff3-105364-ra4-0d01

20000-0d1201201-0d9880000-0d9429
429-

 
 
1. Jaké povolání jste si vysnil
jako malý kluk? Chtěl jsem být
basketbalista nebo hokejista,
ale neměl jsem na to výšku.
2. Věnoval jste se zpěvu už
během základní školy? Na
základní škole jsem byl
ve sboru, ale úplně poprvé
jsem se tomu začal věnovat
po střední škole.
3. Dostal jste někdy vtipnou
poznámku od učitelů? Pokud
ano, za co to bylo? Dostal jsem
poznámku za to, že jsem lhal
za zády učitelům.
4. Ve kterém předmětu jste
vynikal? Vynikal jsem
v angličtině.
5. A který předmět nebyl Váš
oblíbený? Neměl jsem rád
matematiku.

6. Jak dlouho se věnujete své
umělecké profesi? Své
umělecké profesi se věnuji 15
let.
7. Jakou hudbu jste poslouchal
když jste byl malý? Všechen
druh hudby jsem poslouchal.
8. Co rád děláte ve volném čase?
Ve volném čase sportuji,
chodím na procházky, chodím
na rande s holkami a spím
v hotelu.
9. Jaký je Váš oblíbený film?
Můj oblíbený film je THE
IRSHMAN.
10. Sledujete pravidelně nějaký
seriál? Nesleduji pravidelně
seriál.
11. Kterou skladbu máte
ze svých písniček nejraději?
Líbíš se mi moc.
12. Budete vystupovat
na festivalu Votvírák
v Milovicích? Zatím mě
neoslovili, ale budu rád,
když jim o mně řekneš.
 
Rozhovor připravila Lenka
Prskavcová

Zaklínač 3
Zaklínač 3 Divoký Hon je RPG
Polská hra, ve které hrajete
za zaklínače Geralta z Rivie.
Tato sranda vyšla přes 81
miliónů USD.
Hru vytvořila společnost CD
Project RED v roce 2015.
Ve hře jste vybaveni dvěma
meči: ocelový meč slouží
na zvířata a lidi, stříbrný meč
slouží na příšery.
Zaklínači jsou zmutovaní lidé,
kteří zabíjí příšery na zakázku.
Zaklínači mají pět schopností:
Aard - způsobí magickou vlnu,
Igni - vyvolá ohnivou vlnu,
Yrden - způsobí magické fialové
pole, ve kterém dáváte více
poškození, Queen - vyvolá
magický štít a Axie - omámí
na chvíli nepřítele.
Schopnosti si také můžete
vylepšovat.
V zaklínači si také můžete
vytvářet elixíry, petardy,
mutageny a různé zaklínačské
potřeby si lze vylepšovat.
Váš hlavní nepřítel je Eredin,
pán divokého honu, který chce
dostat krev z Geraltovy (Dcery)
Ciri, protože její krev je potřeba
na propojení portálů mezi světy.
Hra byla v roce 2015 vyhlášena
hrou roku.
Má přes 600 ocenění.

Stojí zhruba 800 Kč, což je
docela levné za tuhle pecku.
Hru můžete hrát na PS4 a PC.
Existují 2 rozšíření hry: Srdce
z kamene a O víně a krvi.
Pokud jste unavení plněním
zakázek na příšery, tak můžete
závodit na koních, boxovat
nebo hrát karty Gwint.
Geralt má klisnu Klepnu, která
vás bude doprovázet všude
po světě a můžete ji i vylepšovat
věci, např sedadlo atd.

autor článku:
ADAM KRAJČOVIČ

třída 9. B

Radek Hrdlička, 6. A
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Včela medonosná

Nyní zase ke včelám. Logické
je, že musí mít matku - královnu
a přístup ke květinám. Bez včel
by život zanikl.
Včely se dělí na: 
1)Trubec - pouze oplozuje
matku (jinak k ničemu neslouží)
2)Matka - klade vajíčka
a zakládá roj (hnízdo)
3)Dělnice - vytváří med a sbírá
pyl

autor článku:
MARTIN HOUDEK

Včela Medonosná ( latinsky-
Apis mellifera   )
 
Včela medonosná patří
mezi blanokřídlý hmyz. Je velká
cca 1- 1,5 cm (královny dosahují
délky do 2 cm).
Včely jsou buď domácí
nebo divoké. Divoké si staví
hnízdo na stromě. Když ho

rozříznete, tak z něj vyteče med,
protože si do něj ten med dávají.
Domácí včely žijí v úlech.
Teď asi pár lidí vykolejím, ale
kdo si do této doby myslel, že
druhy medu jsou luční, lesní,
atd.,tak vás zklamu. Existují
pouze dva druhy medu: květový
a medovicový (může být
i zkrystalizovaný).

Květový  je získaný z květin,
různých trav, atd.
Medovicový  med pochází
ze stromů.
Možná si říkáte, že včelařina je
snadná. To jste na omylu,
protože takový včelař musí
kupovat kila až tuny cukru, mít
medomet, pořádný včelín
a hlavně dostatek peněz.

Majka fialová
na květy a pomocí chodidlových
drápků se přichytávají
na hostitele, kterým není nikdo
jiný než výše zmíněné
samotářské včely. Ty slouží jako
taxík, který je dopraví do hnízda,
kde se pustí do svého díla zkázy:
požírá včelí vajíčka i kaši
z nektaru a pylu určenou
budoucím včelkám. Teoreticky
je můžeme nazývat likvidátory
samotářských včel. Několikrát
prodělává svlékání staré kůže
a příští jaro se líhne dospělec.
V dermatologii mohou být
zředěné roztoky kantaridinu
použity jako lokální léky
pro léčbu benigních epiteliálních
výrůstků: k odstranění bradavic.
Schopnost kantaridinu vyvolávat
množství nežádoucích účinků
však vedla k jeho zařazení
na seznam nebezpečných léčiv.
Extrémní riziko akutní toxicity
kantaridinu hrozí zejména
při použití látky jako
afrodiziaka. Kantaridin je velmi
nebezpečný a může snadno
způsobit smrt. Z těchto důvodů
je užití kantaridinu v mnoha
zemích nezákonné. Vypouští
páchnoucí tekutinu, která
způsobuje dráždivé puchýře a po
požití většího množství jedu
i smrt. Brouci z čeledi

majkovitých se v České
republice potýkají s pověstí
nebezpečného hmyzu,
před kterým je třeba si dát velký
pozor. Na sociálních sítích lze
v těchto dnech narazit na osobní
zkušenosti s tímto broukem
a varování před jeho jedem.
Spolu s puchýřníkem lékařským
jsou nejjedovatějšími brouky
v ČR. V České republice je
výskyt majky fialové
charakteristický spíše
pro podhorské až horské polohy,
navíc drží výškový rekord čeledi
v ČR. Druh se sice objevuje i v
nížinách, ale pak spíše v lesích
v okolí cest.

autor článku:
JAN STEHNO

Majka fialová je jedovatý brouk,
který je velký 1- 4 cm. Žije
i mezi Milovicemi a Benátky
nad Jizerou v ohradě (rezervaci)
u divokých koní. V ČR také žije
Majka obecná. Samičky jsou
větší než samečkové,
protože mají v břiše uloženo až
10 000 vajíček. Majka klade
tolik vajíček, protože larvy
(Triungulinus) se živí
u samotářských včel, a když se
chytí jiného hmyzu, tak zahyne.

Tento brouk je smrtelně
nebezpečný, díky jeho prudce
jedovatému terpenu kantaridinu,
který zapůsobí i přes lidskou
kůži. Ten je v čistém stavu
pro člověka smrtelný již v 30 mg
(miligramech). Aby vás majka
skutečně otrávila, museli byste ji
nejprve najít. A to není vůbec
jednoduché.
Majka obecná je svým vývojem
úzce navázána na samotářské
včely. Její larvy vylézají
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8 nejkrásnějších míst světa

Rádi bychom Vám ve zkratce
představili 8 nejkrásnějších
míst světa. Nám se líbí a Vám?
 
 

Jezero Moraine Lake, Kanada
Je umístěno v národním parku
Banff v nádherném údolí deseti
vrcholů. Jedná se o nejkrásnější
jezero v Kanadě. Pokud někdy
budeš mít cestu do Kanady,
nenech si tento skvost ujít.
V oblasti kolem jezera se
nachází několik pěších
turistických stezek.

autor článku:
MICHAL MICKA

třída 8.B :)

Antelope Canyon, Arizona

Antilopí kaňony se nachází
v blízkosti jezera Powell. Místy
jsou v kaňonech umístěny
žebříky, protože některé části
jsou neschůdné. Pokud jsou

předpovídány deště, je zakázána
návštěva kaňonů kvůli možným
povodním. Nepodceňujte toto
doporučení, protože v roce 1997
při potopě v Dolním Antilopím
kaňonu zahynulo jedenáct
turistů.

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B

autor článku:
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třída 8.B :)

Seljalandsfoss, Island

foto: https://www.mundo.cz/sites/defau
lt/files/images/island/island-se

ljalandsfoss-zezadu_0.jpg
 
Jeden z nejznámějších
islandských vodopádů je možno

obejít doslova ze všech stran.
Nejen, že se všem návštěvníkům
naskytnou krásné pohledy
na padající vodu zdálky
i zblízka, ale díky stezce
za vodopádem, i zezadu.To
vytváří nádhernou atmosféru
a neopakovatelný zážitek.
Vodopád je napájen řekou
Seljalandsá. Padá z bývalých
útesů do hloubky 60 metrů.

autor článku:
MICHAL MICKA

třída 8.B :)

Great Barrier Reef a Whitehaven 
beach v Austrálii

foto: https://lp-cms-production.imgix.
net/features/2015/03/Whitehaven-
aerial-view_cs.jpg?auto=format&f

it=c
 

Velký bariérový útes
a Whiteheaven pláž se nacházejí
v Austrálii. Jedná se o největší
strukturu vytvořenou žijícími
organismy. Její rozloha je
344.000 čtverečních kilometrů
a útes můžete znát například
z filmu Hledá se Nemo.

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B

Cliffs of Moher, Irsko

Moherské útesy nacházející se
v Irsku jsou domovem pro
30 000 ptáků z celkem dvaceti
druhů. Pokud plánujete výlet
do Irska, tyto útesy byste si
neměli nechat ujít.

autor článku:
MICHAL MICKA

třída 8.B :)

Plitvice Lakes, Chorvatsko

Pro většinu českých návštěvníků
Jadranu budou asi Plitvická
jezera pro samostatný výlet
příliš vzdálená. Národní park
Plitvická jezera leží

v nadmořské výšce 500 - 640 m
v oblasti Lika. Je to soustava 16
jezer, propojených vodopády
a kaskádami říčky Plitvice, která
dala jezerní soustavě jméno.
Plitvická jezera proslavilo
natáčení film Vineetou.

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B

Palawan Island, Filipíny

Palawanský ostrov ve Filipinách
je krásný a neobyčejný ostrov.
Právě pro svou originalitu je
velmi vyhledávaným turistickým
místem. Palawan je s rozlohou

12 189 km² pátý největší ostrov
Filipín. Severozápadní pobřeží
ostrova omývá Jihočínské moře
a jihovýchodní Suluské moře

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B

autor článku:
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třída 8.B :)

Vývojáři Rockstar games
Rockstar Games zkráceně R* je
známá mezinárodní firma
soustřeďující se na vývoj her.
Její sídlo se nachází se v New
Yorku na Brodway. Byla
původně založena v roce 1998
díky uskupení lidí: Sam Houser,
jeho bratr Jamei King, Garry
Froman a další. Mezi jejich
nejznámější tituly se řadí série
Grand Theft Auto, Max Payn 3,
L.A.Norei, Bully, Manhunt.
Většinu her spojuje
propracovaný otevřený svět
a volné možnosti. Můžete třeba

zajít do baru na sklenku
(samozřejmě nealko nápoje)
nebo se jen tak projet po krásné
louce. V únoru 2014 Rockstar
Games pokořila další metu
s prodejem více než 250 milionů
kopií svých her. V březnu roku
2014 Rockstar Games obdrželi
prestižní cenu BAFTA Academy
Fellowship Award od British
Academy Video Games Awards.
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